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III. Fórum Evropský rok 2013 – Praha hotel Pyramida 

 

Vážené dámy, vážení pánové, 

 

dovolte mi Vás pozdravit a přivítat na dnešním, v pořadí již III. Fóru 

Evropského roku 2013, které je organizováno společností Bohemia EU 

Planners s.r.o. a nad kterým, stejně tak jako v minulém roce, MPSV 

jménem paní ministryně, převzalo záštitu. Cílem tohoto setkání je 

vzájemně se informovat o aktuálních možnostech, které se budou nabízet 

v novém programovacím období 2014 – 2020 v České republice, a to 

především subjektům z neziskového sektoru, představitelům malých 

a středních podniků, ale i zástupců z městských a krajských úřadů. Jenom 

dobrá informovanost je předpokladem pro úspěšnou realizaci projektových 

záměrů a získání finančních prostředků z Evropské unie v budoucím 

období.  

Celý minulý rok 2012 byl ve znamení Evropského roku aktivního stárnutí. 

Jsme si vědomi toho, že i po jeho ukončení problém stárnutí populace 

v naší společnosti zůstává a je na nás, jak se s tím dokážeme vypořádat. 

Naším cílem je pokračovat v nastavených aktivitách a hledat co nejlepší 

způsob, jak řešit problémy společnosti spojené se stárnutím populace, 

s uplatněním lidí na trhu práce, a to nejenom starších, ale i těch mladých, 

kteří teprve vstupují na pracovní trh. Jsme rádi, že Evropský rok 2012 

pokračuje dalšími iniciativami jako je tato - podpora rozvoje věkově 

přátelského prostředí, tzv. age- friendly environmentu.  



Evropská unie se snaží snížit negativní důsledky stárnutí populace 

a dopady ekonomické krize ve společnosti. Podpora sociálního podnikání 

a rozvoje sociálních podniků je jedna z dobrých příležitostí, jak toho lze 

dosáhnout. V porovnání s ostatními západoevropskými státy máme 

v České republice ale ještě stále co dohánět. Považuji za důležité dobře 

uchopit možnosti, které nám Evropská unie nabízí, a nastavit správně 

podmínky, které podpoří rozvoj sociálního podnikání a sociálních podniků 

u nás. K tomu bude nezbytné odstranit všechny bariéry včetně 

legislativních, které omezují vstup zájemců do tohoto druhu podnikání 

a brání rozvoji sociálních podniků. Jde především o to, aby zájemci měli 

snazší přístup k možnostem financování z evropských fondů, přístup např. 

k mikroúvěrům pro malé a střední firmy. Dalším důležitým omezujícím 

faktorem je např. nedostatek kvalifikovaných manažérů sociálních podniků. 

Jedním z našich záměrů je na příštím zasedání Rady vlády pro seniory 

a stárnutí populace, která bude 16. dubna 2013, iniciovat vznik pracovní 

skupiny Rady k problematice age managementu, která by měla najít 

a stanovit možnosti, jak zlepšit a podpořit rozvoj sociálního podnikání 

u nás. 

Sociální podnikání je v podstatě podnikání jako každé jiné, které ale vedle 

tvorby zisku usiluje o dosažení sociálních cílů. Ve své finální podobě jde 

o podnikání, které musí být ekonomicky udržitelné a životaschopné, ale 

s pozitivním dopadem na místní komunitu, na celou společnost.  

Z hlediska MPSV je záměrem využit a podporovat sociální podnikání 

především jako nástroje pro usnadnění přístupu znevýhodněných skupin 

osob na trh práce a v souvislosti s tím i pro jejich sociální začlenění. 

Rozvoj takovýchto podniků považujeme za důležitý a počítáme s ním 



v připravované Koncepci zaměstnanosti 2014+. Naším cílem je podporovat 

především takové sociální podniky, které budou vytvářet pracovní 

příležitosti pro znevýhodněné skupiny, budou integrovat a znovu navracet 

občany na trh práce. S tím je úzce spojena možnost rekvalifikace osob, 

šíření příkladů dobré praxe, informovanosti občanů, podpora dobrovolnictví 

a využívání konceptu veřejné služby.  

Závěrem bych chtěl poděkovat organizátorům dnešního setkání a všem, 

kteří se zajímáte o tuto problematiku. Přeji Vám, aby toto dnešní setkání 

bylo nejen zdrojem potřebných informací, ale také inspirací, která vám 

pomůže změnit vaše plány ve skutečnost. 

 

Děkuji Vám za pozornost 

 

 


